
    Protokół  Nr XLI/2010
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu  30 kwietnia 2010 r.

 

 

            Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200, a zakończono o godz. 1300 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 10 Radnych.   

 

Porządek obrad: 
 
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między    
       sesjami.  

       5.   Interpelacje i zapytania Radnych.  
6.      Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2009 r.:

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2009r.;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 

za 2009r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) głosowanie.

      7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2009r.
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2009r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2009r.;
e) głosowanie. 

8. Przedstawienie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
za rok 2009.

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/215/2002 Rady Gminy Barciany z dn   
   26 czerwca  2002 roku w sprawie podziału Gminy Barciany na okręgi wyborcze, ich granice i  
   numery oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11.  Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył  obrady XLI sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Skarbnika,  zaproszonych  gości,  kierowników  i 
dyrektorów,  sołtysów  oraz  wszystkich  przybyłych  osób  /  listy  obecności  Radnych  i  sołtysów 
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stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład 
Rady obecnych jest 10 Radnych.  

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radnego Zbigniewa Stankiewicza.

 

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

  

Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał porządek obrad pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 10 głosami za.

 

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy  -  Łukasz  Wiśniewski  przedstawił  informację  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady 
Gminy i działaniach między sesjami.( informacja stanowi załącznik do protokołu )

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Nie zgłoszono interpelacji  i zapytań.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2009 r. 

W pierwszej kolejności Wójt Gminy poprosił o zabranie głosu.

Przewodniczący Rady Gminy - Henryk Nosek udzielił głosu Wójtowi Gminy.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski, przedstawił na początek kilka danych dotyczących wykonania 
budżetu za 2009 rok. Powiedział, że sprawozdanie zostało przyjęte zarządzeniem Wójta Nr 11 z 
dnia 20 marca 2010r. Przedstawił, że Gmina uzyskała dochody  w wysokości 22.030.629,93 zł i 
zostały zrealizowane na poziomie 96,72 %. Wydatki na koniec 2009 r. wyniosły 24.165.639,39 zł i 
zostały zrealizowane na poziomie 97,18 %. Zadłużenie gminy na koniec grudnia 2009r. wyniosło 
4.895.880,76 zł  i  stanowi 22,22 %. Dodał,  że nie  było  problemów ze ściągalnością  należności. 
Wymienił nastepnie w jakim procencie wpłynęły środki z tytułu wpłat podatków. Wymienił z kolei 
inwestycje, które udało się zrealizować w 2009roku m.in.: modernizacja systemu ciepłowniczego z 
budową kotłowni na biomasę w Barcianach; modernizacja i przebudowa stacji uzdatniania wody w 
Morunach;   budowa  obiektu  sportowego  –  boisk  przy  Gimnazjum  w  Barcianach  w  ramach 
programu Orlik oraz wiele innych mniej, kosztownych inwestycji np. budowa oczyszczalni ścieków 
w Staniszewie,  modernizacja  drogi  gminej  gruntowej   Wilkowo Małe -  Radosze,  budowa dróg 
gminnych  osiedlowych  w  Mołtajnach,  Drogoszach  i  Frączkowie,  pozyskane  środki 
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zewnętrzne.Powiedział, ze realizowane były programy PPOW, POKL przez GOPS. Dodał, że ma 
nadzieję,  iż  budżet  realizowano w miarę  sprawnie.  Według jego oceny budżet  realizowany był 
prawidłowo. Uważa, że to był dobry rok.

 
a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2009r.,

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
Pana Andrzeja Robczaka o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał opinię komisji / stanowi ona 
załącznik do protokołu /

b) odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania  budżetu gminy za 
2009 r.,

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej / stanowi ona załącznik do protokołu /
 
c) opinie Komisji Rady Gminy:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za  2009 r. 
  
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2009 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za  2009 r. 

d) głosowanie.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał sprawozdanie z realizacji budżetu 
za 2009 r. pod głosowanie. W głosowaniu jawnym sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 10 
głosami  za,  głosów przeciw i  wstrzymujących  nie  było.   /  sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu / 

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2009:

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
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Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.
 
b) odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku  w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2009 r.;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2009 r.

c) opinie Komisji Rady Gminy;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie  i  pozytywnie  opiniuje  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2009r.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  Komisja  jednogłośnie  i  pozytywnie  opiniuje  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2009r.    

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja jednogłośnie i pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2009r.  

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2009 r.;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  otworzył dyskusję, mówiąc że dyskusja była  na 
Komisjach.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że myśli,  że ten rok 2009 nie był łatwy.  Wiele było zmian. Wójt Gminy 
starał  się realizować budżet  i  uważa,  że robił  to dobrze.  Powiedziała,  że nie  zawiódł  ani Rady 
Gminy ani mieszkańców. Dodała, że sam Wójt powiedział, że rok 2009r. było dobrym rokiem.  

   
e) głosowanie:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za dyskusję. Powiedział, że opinie są 
pozytywne.   W związku  z  brakiem pytań  zapytał  kto  z  Radnych  jest  za  udzieleniem Wójtowi 
Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 r. 

W  głosowaniu  jawnym  Radni  jednogłośnie  udzieli  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania  budżetu  za  2009 r.  /  uchwała  Nr XLI/173/2010 w sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy za 2009 r. stanowi załącznik do protokołu /

Radni Gminy Barciany pogratulowali Wójtowi Gminy – Łukaszowi Wiśniewskiemu.
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski podziękował za udzielenie absolutorium. 

Ad.  8. Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  sprawozdania  z 
realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2009.

Wójt Gminy- Łukasz Wiśniewski powiedział, że zgodnie ze zmianą ustawy  o działalności pożytku 
publicznego i  o wolontariacie  oraz niektórych innych ustaw organ wykonawczy czyli  Wójt ma 
obowiązek, nie później niż do dnia 30 kwietnia każdego roku, przedłożyć organowi stanowiącemu 
jednostki  samorządu  terytorialnego  sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  za  rok 
poprzedni.  Przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi za rok 2009 / sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu /. Powiedział,  że 
istotna  jest  dla  niego  współpraca  z  organizacjami,  bo  to  właśnie  organizacjom  zleca  się 
wykonywanie  niektórych  zadań  własnych  gminy.  W  ubiegłym  roku  konsultowano  projekt 
programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  na  rok  2010.  Dodał,  że  Pani  Emilia 
Żelichowska - inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach zajmuje się współpracą z organizacjami 
pozarządowymi i jest także sekretarzem Powiatowej Rady Organizacji Pozarządowych. 

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek podziękował za omówienie. Zapytał czy  są pytania 
w tej sprawie. Pytań nie zgłoszono.

Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/215/2002 Rady Gminy Barciany z dn. 26 czerwca  2002 roku 
w sprawie podziału Gminy Barciany na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu.

Wójt  Gminy -  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jest  to  uchwała  porządkująca  w związku  ze 
zbliżającymi się wyborami prezydenckimi, do których przyczyniła się tragedia pod Smoleńskiem. 
Sołectwo  Duje  i  Kąpławki   zostały  zlikwidowane  w  2004  r.,  natomiast  przez  cały  ten  czas 
figurowały w w/w uchwale. Przedstawiony projekt uchwały nie powoduje zmiany granic okręgów 
wyborczych i nie rodzi to żadnych zmian.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie  i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 10 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad.   10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

 
Nie zgłoszono  interpelacji i zapytań.

Ad. 11.  Wolne wnioski i informacje.

Nie zgłoszono.

Ad 12. Wnioski mieszkańców.

 

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono

Ad. 13. Sprawy różne.
     
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie spraw różnych.

Radny Zbigniew Stankiewicz,  w imieniu mieszkańców Windy i  Nidział,  podziękował,  Wójtowi 
Gminy za poprawienie stanu drogi. Bardzo dziękuje.

Przewodniczący Rady Gminy - Henryk Nosek przedstawił pisma, które wpłynęły do Rady Gminy:

-  pismo  od  Starosty  Powiatu  Kętrzyńskiego  w  sprawie  wykonania  kapitalnego  remontu  drogi 
powiatowej nr 1707N Drogosze - Garbno - szacowany koszt tej inwestycji ok. 3.600.000 zł;

Wójt  Gminy -  Łukasz Wiśniewski  odniósł  się  do tego pisma i  powiedział,  że  nasz odcinek tj. 
Gminy Barciany jest krótszy tzn. ma długość ok. 1 km. Najgorszy odcinek znajduje się na terenie 
Gminy Korsze. Powiedział, że Rada Gminy Barciany powinna się określić i wyrazić swoja wolę. 
Dodał, że remont tej drogi nie wpisuje się w żadne środki zewnętrzne, a ewentualny remont tylko ze 
środków własnych.

-     pismo  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Kętrzynie  w  sprawie  ufundowania  sztandaru  dla 
Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie - mozliwośco dokonywania wpłat.  
 
Wiecej spraw różnych nie zgłoszono.

 
Ad. 14. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.

 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
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wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 10 głosami za.   

Ad 15. Zakończenie obrad.

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XLI sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                          Henryk Nosek

 Protokolant: Emilia Żelichowska            
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